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Turneul final al Campionatului European 
de Fotbal, care se va disputa anul viitor în 
Germania, poate și trebuie să fie, pentru 
România, poarta principală către o altă 
scenă, cu adevărat superioară, o altă lume, 
practic, un alt nivel fotbalistic. De atins 
și, evident, de dorit. Ocupând, în acest 
moment, primul loc în grupa de calificare 
la Euro 2024, selecționata noastră are, de 
acum, cu doar două meciuri rămase de 
jucat, o șansă mare, uriașă aș spune, de a 
fi din nou, după o pauză de opt ani, la un 
turneu final continental. Nu e deloc puțin 
lucru, în condițiile crizei de rezultate deja 
cunoscute.

“Fereastra” de meciuri din preliminarii, 
de la jumătatea lunii octombrie, ne-a adus 
o zestre de patru puncte, după 0-0 cu 
Belarus, în Ungaria, și 4-0 acasă, pe Arena 
Națională, cu Andorra. Aceste puncte ne-
au pus în poziția de lideri ai grupei, e foarte 
adevărat, profitând și de remiza absolut 
surprinzătoare, 3-3, obținută de Belarus 

în Elveția, jucătorii din “Țara cantoanelor” 
fiind conduși cu 3-1 în minutul 89!

Am avut, e bine să recunoaștem asta, 
un pic de noroc în ceea ce privește jocul 
rezultatelor, dar nu se poate fără, nu-i 
așa!? Ne pregătim de acum pentru marile 
șocuri din luna noiembrie, meciurile cu 
Israel, în deplasare, (teoretic, însă foarte 
probabil pe un teren neutru, dată fiind 
situația din “Țara sfântă”), și cu Elveția, pe 
teren propriu.

Totul se va decide, pentru noi, în doar 
180 de minute, dar ce intensitate va fi în 
acele minute! “Fortes Fortuna adiuvat” 
scria marele poet latin Terențiu, adică, 
în traducere liberă, “pe cei puternici 
norocul îi ajută”, ceea ce sperăm să fie 
și în cazul alor noștri valabil. E vorba de 
un final de preliminarii în care orice se 
poate întâmpla, cu oricare dintre cele 
trei candidate rămase în cărțile calificării: 
România, Elveția și Israel. Trei selecționate 
pentru două locuri care duc la turneul final 
al Europeanului din 2024!

Astfel, avem cel mai deschis fotbal din 
ultimul deceniu, aproape, atât în ceea ce 
privește maniera de joc, cât și variantele de 
supraviețuire în acest sfârșit de campanie.

Avem cea mai bună defensivă din grupă, 
cu doar patru goluri primite în opt meciuri, 
al doilea atac, după Elveția, cu 13 goluri 
marcate, selecționata lui Murat Yakin 
având 20.

Dar, mai mult decât orice altă analiză 
tehnico-tactică, iar aici îi las pe specialiști 
să se pronunțe, e foarte limpede faptul 
că avem o echipă națională extrem de 
combativă, o adevărată familie, așa cum 
de mult nu am mai avut! De aici pleacă 
totul. Să credem în șansele ei! Suntem la 
mâna noastră, cum se spune, și acesta e 
lucrul cel mai important.
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INTERVIU

Interviu cu Ciprian Deac           
(CFR 1907 Cluj)
  realizat de Oana Sabău și Octavian Țopa

1 Bună ziua, Ciprian! 
Cum te simți 
acum după ce ai 

trecut printr-o destul 
de lungă perioadă de 
convalescență?

Bună ziua. Mă simt bine. 
A fost o perioadă dificilă 
pentru mine, cu două 
accidentări care au venit 

una după cealaltă. Când 
credeam că mi-am revenit 
cu umărul, a venit acea 
accidentare la picior, am 
ratat pregătirea de vară 
și mi-a fost mai dificil să 
reintru după, dar cu multă, 
foarte multă muncă am 
reușit să revin și mă bucur 
că acum sunt sănătos.

2 Cât de mult a fost 
afectată CFR de 
pierderea titlului 

în sezonul trecut, după 
cinci ediții consecutive 
câștigate?

Nu e ușor la CFR Cluj să 
ratezi un obiectiv atat 
de important precum 
câștigarea campionatului, 

Născut 16 februarie 1986, la Bistrița. Unirea Dej, CFR 1907 Cluj, Oțelul Galați, FC Schalke 
04, FC Rapid 1923, CFR 1907 Cluj, FC Aktobe, FC Tobol, CFR 1907 Cluj. Șapte titluri de 
campion, două Cupe ale României, patru Supercupe, toate cu CFR. 386 de meciuri, 
84 de goluri și 87 de pase decisive în SuperLigă. Cupa Germaniei cu Schalke 04. 26 de 
selecții și patru goluri la echipa națională, Fotbalistul anului 2020. Toate astea poartă un 
nume: Ciprian Ioan Deac.
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dar nu am avut mult 
timp să ne lingem rănile. 
Suntem jucători cu 
experiență, dintre cei 
care am fost aici și în 
sezonul precedent, dar și 
dintre cei care au venit în 
această vară, și trebuie să 
muncim mult pentru ca în 
acest an să ne îndeplinim 
obiectivele. 

3 Cât de mult v-a 
afectat afectat 
psihic ratarea 

calificării în grupele 
Conference League?

A fost multă neșansă în 
dubla cu Adana. În primul 
rând, am avut ghinion la 
tragerea la sorți, pentru că 
am jucat cu cel mai valoros 
adversar pe care îl puteam 
întâlni în turul al doilea. 

Dacă nu era acea fază în 
prelungirile meciului din 
Turcia, aveam șanse să ne 
calificăm, în ciuda faptului 
că adversarul e unul foarte 
valoros. Drept dovadă, în 
acest moment, Adana este 
pe locul 3 în Turcia, după 
Fenerbahce și Galatasaray. 
Dacă ne-a afectat? Normal 
că ne-a afectat, a fost un 
moment trist, mai ales că 
ne doream mult să avem 
un parcurs european, așa 
cum CFR a obișnuit în 
ultimele sezoane. Astfel 
de eșecuri trebuie să ne 
facă mai puternici și să 
luptăm și în acest sezon să 
ajungem în Europa. 

4 Înaintea 
acestei ediții, 
ați schimbat 

conducerea tehnică 

și o bună parte dintre 
jucători. Cum îți simți 
echipa în acest moment?

S-au schimbat multe la 
club, staff-ul tehnic și mulți 
jucători, dar CFR are în 
ADN spirit de campion. 
Toți cei care vin aici simt 
asta pe pielea lor. Acest 
club te obligă să dai tot ce 
ai mai bun pentru a obține 
performanțe.  

5 Care crezi că sunt 
plusurile CFR în 
acest sezon și 

unde crezi că mai trebuie 
lucrat?

Nu pot eu să fac o analiză 
a echipei în acest moment, 
dar cred că suntem și 
în acest sezon o echipă 
puternică, am demonstrat 
asta în primele etape. 
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Avem un antrenor care a 
mai câștigat trofee, jucători 
cu experiență și, în aceeași 
măsură, avem jucători 
tineri de valoare. Consider 
că suntem un grup unit, 
acestea ar fi atuurile 
noastre.

6 Ca în fiecare 
dintre ultimele 
ediții, CFR este 

una dintre principalele 
candidate la titlu. Care 
crezi că sunt acum cei 
mai puternici adversari 
din SuperLigă?

Văd acest sezon ca unul 
foarte echilibrat, în care 
multe echipe pot intra 
în lupta pentru titlu, mai 
ales că se vor înjumătăți 
punctele la începutul 

play-off-ului. Nu vreau să 
numesc o echipă anume, 
dar sunt convins că toate 
echipele, care vor fi în play-
off, vor aspira la primul loc. 

7 Ești un exemplu 
de seriozitate, 
dăruire pentru 

club și performanțe 
individuale pentru toți 
fotbaliștii din SuperLiga 
României. Cât de mult 
te încarcă această 
responsabilitate morală?

Nu este o presiune 
suplimentară pe umerii 
mei, este o mândrie. În 
primul rând, eu muncesc 
pentru mine, pentru 
sănătatea mea și pentru 
că îmi doresc să joc în 
continuare fotbal și să îmi 

ajut echipa. Dacă munca 
mea devine inspirație 
pentru mai tinerii mei 
colegi, este un plus și o 
bucurie. 

8 Care este secretul 
longevității 
sportive și ce 

sfaturi i-ai da unui tânăr 
fotbalist pentru a ajunge 
la performanțele tale?

În primul rând, să 
muncească mult pentru 
visul lui, cred că ăsta e cel 
mai important sfat. În al 
doilea rând, să fie serios 
în teren, dar și în viața 
extrasportivă, iar în al 
treilea rând sa fie umil și 
modest. În orice moment 
al carierei poate fi mai bun 
decât este deja.
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INTERVIU

Interviu cu George Merloi            
(FC Voluntari)
  realizat de Marian Codirlă și Octavian Țopa

1 Cum te simți acum, 
după a doua 
operație? Spune-ne, 

te rugăm, și de ce a fost 
nevoie de a doua.

Sunt din ce în ce mai 
bine, operațiile au decurs 
excelent. A fost nevoie 
de două intervenții, chiar 
dacă se putea face și una 
singură. Doctorii nu au vrut 

însă să riște. Genunchiul 
meu se reface acum foarte 
bine. Repet, nimeni nu a 
vrut să riște și, din acest 
motiv, am ales împreună 
această soluție.

2 Care a fost cel 
mai greu moment 
pentru tine în 

toată această perioadă?

Eu eram într-un 
program foarte strict 
când eram sănătos, cu 
antrenamentele, cu sala 
... Acum e foarte greu, 
operațiile au fost destul 
de dure, am suferit multă 
durere. Asta a fost cam 
cea mai grea perioadă, 
dar sper că vor veni ușor-
ușor vremuri mai bune, să 
decurgă bine recuperarea 

George Merloi a avut un start foarte bun de campionat, reușind să marcheze de trei ori în 
primele etape (dublă cu FC Botoșani și gol cu Farul). Din păcate, în etapa a 4-a, cu Rapid, 
s-a accidentat grav. A fost operat la Roma, se află în refacere, dar privește cu optimism 
viitorul.  
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și să revin pe teren în cel 
mai scurt timp. 

3 Cum s-a văzut 
SuperLiga de pe 
margine?

Fiind obligat să stau mai 
mult acasă, am văzut 
mai multe meciuri decât 
înainte. Cred că este un 
campionat echilibrat, cu 
rezultate neașteptate. A 
fost ciudat pentru că mi-
am văzut echipa trecând 
printr-o perioadă nefastă 
și mi-a fost foarte greu 
pentru că nu puteam să 
o ajut. E frustrant să stai 
imobilizat și să-i vezi pe 
alții că joacă, dau goluri, 
fac ceea ce iubesc mai 
mult, iar tu nu poți să 
participi. Da, este destul de 

complicat să treci prin așa 
ceva. Concluzionând, eu 
cred că SuperLiga este în 
creștere.

4 Cine a fost alături 
de tine în această 
perioadă? Ai 

primit vreun mesaj de 
încurajare de la cineva de 
la care nu te așteptai?

Toți cei apropiați, anturajul 
meu, ca să zic așa, 
iubita mea ... Trebuie să 
menționez că am avut 
susținerea clubului sută la 
sută! Au fost lângă mine 
tot timpul antrenorii, 
conducerea, domnul 
Bogdan Bălănescu, Robert 
Gherghe, Robert Chință și, 
nu în ultimul rând, domnul 
primar, care mi-a fost 

aproape în toate aceste zile 
grele. Am ținut permanent 
legătura cu toți, și-au dat 
seama că o fost o perioadă 
dificilă în viața mea și țin 
să le mulțumesc tuturor, 
și pe această cale, pentru 
sprijinul lor total. Am 
primit, de asemenea, un 
mesaj de încurajare foarte 
frumos de la fostul meu 
coleg de la juniori, care 
joacă acum la Real Madrid, 
Eduardo Camavinga. 
Am crescut împreună și 
m-am bucurat că-mi este 
sufletește alături.

5 Cand o să revii pe 
teren?

(Zâmbește) O să revin 
pe teren când voi fi apt 
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sută la sută. Sper să se 
întâmple în cel mai scurt 
timp. Datorită doctorului 
care m-a operat, perioada 
de refacere e mai scurtă 
decât preconizam și 
vreau să-i mulțumesc 
pentru tot. Cred că pe la 
jumătatea lunii ianuarie 
voi putea intra cu echipa în 
pregătire, astfel ca în luna 
februarie să pot evolua și în 
meciurile oficiale. 

6 Unde o vezi pe FC 
Voluntari în acest 
sezon?

Sper să ne clasăm cât 
mai sus, chiar dacă am 
traversat o perioadă 
mai complicată. Eu sunt 
sigur că băieții vor scoate 

echipa din această pasă 
mai proastă. Au fost multe 
probleme interne cauzate 
de accidentări, care au 
făcut să nu putem duce 
mai departe începutul bun 
de campionat. Repet, sunt 
sigur că vom trece peste 
toate și echipa va urca în 
clasament. Sunt convins 
că, la finalul sezonului 
regulat, vom fi undeva pe 
locurile opt-nouă.

7 Cum crezi că 
vei ieși psihic 
după această 

întâmplare nefericită?

Sunt sigur că accidentarea 
asta a fost cu un scop. Un 
semn venit de la Divinitate, 
de la Dumnezeu, ca eu 

să devin mai puternic! E 
o încercare a vieții care 
mă va întări. Am auzit 
multe vorbe aruncate 
pe la colțuri, cum că va fi 
greu să mai revin, să joc 
la fel de bine ca înainte, 
dar și aceste cuvinte mă 
întăresc pentru că îmi plac 
provocările. Voi face niște 
antrenamente specifice, 
de care eu chiar aveam 
nevoie. Să lucrez mai 
mult la partea superioară, 
să pun masă musculară 
mai mare. De asta spun 
că accidentarea are și o 
parte bună, pot deveni 
mai puternic din punct de 
vedere fizic. Mental sunt 
pregătit pentru tot ce va 
urma.
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Împreună cu Marian Olaianos am 
ajuns, după călătoria din Kuweit, la 
Craiova, pentru reportajele cu bărbaţii 
încărunţiţi de azi, băieţii geniali ai 
Craiovei Maxima de ieri.

Într-o dimineaţă însă, am fost acasă, 
la Bistreţ, acasă la Balaci, dar şi acasă la 
mine. În f ilm se vede clar inscripţia de 
pe piatra de hotar – Bistreţ, localitate de 
frontieră.

Acolo s-a născut Balaci. O comună 
împrăştiată pe Dunăre, fluviu care 
scotoceşte, când e furios, prin curţile 
oamenilor şi, în ani, ajunge să se 
împrietenească, la alegere, cu oamenii.

Ai lui Balaci probabil că au fost între 
prieteni de la începutul lumii. Şi asta 
pentru că undeva Dunărea face un cot 
larg şi izolează o insulă căreia oamenii 
care o privesc de atâţia ani i-au spus 
Ostrovogania. Sau Călugăreni. E tot 
acolo. Spun că oamenii o privesc, 
pentru că insula e locuită de păsări 
rare şi care sunt capabile de minuni. 
Poate în Deltă să f ie mai multe şi mai 

rare, dar de făcut minuni, doar acolo, 
în Ostrovogania se fac. Balaci, a cărui 
apariţie în septembrie 1956 s-a produs 
acolo, e una dintre ele. Poate cea mai 
importantă.

În sat, îngheţat cum era în ianuarie, 
oamenii ştiu să aducă vorba de Balaci. 
„Dacă sunteţi de la televiziune, venirăţi 
pentru Ilie!” Venirăm. Vărul său, care e 
şi antrenorul echipei de suflet a lui Ilie, 
Dunărea Bistreţ, ne pofteşte în casă. 
Pozele lui Ilie sunt, ca peste tot în casele 
oltenilor, la vedere. Balaci în tricoul 
Craiovei, Balaci la echipa naţională, 
Balaci antrenor, Balaci cu nepotul în 
braţe.

E ger. În fundul curţilor, Dunărea s-a 
oprit la suprafaţă, îngheţată şi parşivă. E 
albă şi dură, se mişcă doar pe dedesubt, 
ca şi cum o parte din forţa ei ar vrea 
să mai rămână prin sat. Sau poate dă 
timp celor care vor s-o priceapă, s-o 
stăpânească sau s-o întrebe. Poate doar 
dă timp unora.

Balaci, cât a avut vreme să joace, de 
aici a luat-o, probabil. Dar Dunărea s-a 
mutat, s-a mişcat, a înşelat şi „Marele 
Blond” a rămas singur în faţa lui, 
un fluviu care nu te iartă dacă nu te 
cunoaşte. Ilie îl cunoştea, dar prea îi 
furase şi fentele, şi şerpuirea, şi forţa, şi 
tot. Cineva s-a răzbunat în afacerea asta 
care a fost între ei doi şi n-a fost Balaci...

Ştiu Ostrovogania şi cum arată peste 
vară, nisip în care se ascund păsările 
şi unde, îmi spunea taică-meu, coleg 
de şcoală cu Marius Balaci, tatăl lui Ilie, 
copiii din sat au detonat, ’prin 45 sau 
’46, o bombă rămasă neexplodată de 
la raidurile americane din ’44. Au pus 
paie peste paie pe ea şi apoi au întins 
pe zeci de metri un şir lung tot din paie, 
pe post de f itil. Au aprins şi s-au ascuns. 

CRONICĂ

Balaci: întotdeauna începutul, niciodată sfârșitul
  realizată de Marius Mitran
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Proiectilul a explodat, aruncând în aer 
tone de nisip şi îngropându-i de vii pe 
puştii fără minte – sau fără frică. Totuna.

Satul de atunci e azi o comună la fel 
de amărâtă, cu oameni aspri şi ale căror 
muieri fac pâine „în ţăst” şi povestesc 
ca-n „Liliecii” lui Marin Sorescu ce mai 
e prin lume. Sau ca-n „Moromeţii” lui 
Marin Preda. Aceea e lumea lui Balaci, ca 
origini.

Numai că Ilie a plecat de acolo când 
avea doar două luni şi s-a dus la Craiova, 
la oraş. Făcuse pactul cu Dunărea şi cu 
praful alb-gri de la marginea insulei, 
urme care s-au şters demult din 
amintirile locului.

A rămas Ilie Balaci, mândria lor şi 
atunci când se întoarce pe-acolo, din 
lumea Arabiei, de cele mai multe ori, se 
aşează şi el la poveşti, la vatră, unde se 
aşteaptă pâinea coaptă-n ţăst şi unde 
poveştile lui sunt chiar mai adevărate 
decât ale lor. Deşi nimeni nu spune vreo 
noutate nimănui. Ei ştiu totul despre 
tine, Ilie, iar tu, dacă n-ai f i avut în sânge 
arsura din pământul lor şi răcoarea 
Dunării, te-ai f i întors să le iei, între timp, 
şi să le duci cu tine. Dar le-ai avut şi ai 
ieşit la strada mare a fotbalului cu geniu, 
atât cât să cucereşti lumea întreagă. 
Doar atât.

P.S. Balaci s-a născut pe 8 septembrie 
1956 și e nemuritor.
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